
Referat til d. 13. marts 2025 - flyttet til d. 26. marts 2025  

Pårørenderåds møde på Bryggen onsdag d. 26. marts 2025  

Holdes i Rønnehuset, Niels Hemmingsensvej 6, 4800 Nykøbing F. 

Her indbydes alle pårørende til borgere på Bryggen.  

Mødetid fra 15 til 17.  

1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

2) Godkendelse af referat d. 5. september 2024 

Godkendt 

 

3) Orientering fra Leder – Tanja – som afløsers af Flemming  

Brandsyn: 

Mandag d. 24. marts 2025 har der været anmeldt brandsyn, hvor der deltog 

en repræsentant fra boligselskabet, 2 medarbejdere fra Miljø og Teknik, 

Brandinspektøren fra Lolland Falster Brandvæsen og afdelingslederen. 

Brandinspektøren var meget positiv og havde ingen bemærkninger. 

 

Arbejdstilsyn: 

Arbejdstilsynet var på et afsluttende besøg d. 5.december 2024. Første besøg 

var medio august 2024. På besøget aftalte vi at indgå i et aftaleforløb, som 

handler om at skabe større klarhed. 

Klarhed omkring kommunens procedure ved sygemeldinger og 

teamkoordinatorenes og SSA’ernes funktioner. Der udfærdiges fysiske mapper 

til hver afdeling og en til kontoret. Ligeledes lægges materialerne i Teams. 

TRIO forventer at færdiggøre arbejdet fredag d. 2. maj 2025. Opgaven skal 

være udført senest d. 1. juli 2025. 

 

Møde med forflytningsvejledere: 

Der har været afholdt møde med de 3 forflytningsvejlederne tirsdag d. 4. 

februar 2025, hvor vi drøftede hvilke opgaver de tre forflytningsvejledere har 

udført i det forgangene år, og generelt fik en status på, hvilke opgaver 

forflytningsvejlederne skal løse i nærmeste fremtiden. Her er opgaven at 



udfærdige fyldestgørende skriftligt og visuelt materiale til bespændinger i 

bussen. 

 

Møde med nattevagter: 

Der blev afholdt nattevagtsmøde onsdag d. 20. marts. På mødet drøftede vi 

rengøringsopgaver, da Socialtilsynet i den seneste rapport har bemærket og 

noteret at rengøringen fremstod mangelfuld. 

Robot støvsuger/vaskemaskinerne skal være i drift hver nat og rengøre 

gulv/gangarealerne på begge afdelinger. Nattevagterne beder kollegerne i 

dag/aftentimerne om at indstille maskinerne så de fungerer korrekt. 

Gulvene i fællesrummene bliver fremadrettet rengjort manuelt. Der indkøbes 

gulvmopper og spande som placeres i skabe tæt på spiseafdelingerne. 

 

Sommerfest – ny tradition: 

Som noget nyt på Bryggen vil vi i år afholde en sommerfest for borgerne og 

pårørende. Festen afholdes onsdag d. 28.maj kl. 12.30 – 14.30. 

Teamkoordinatorerne har udfærdiget en invitation, som vi snart kan få 

færdiggjort og få sendt til de pårørende. 

 

Aktiviteter på Bryggen: 

Årets første grillarrangement har været afholdt. Det skete søndag d. 9. marts, 

hvor der blev grillet i atriumgården. 

Samme dag var der personaler og borgere fra begge afdelinger som samledes 

om at få ryddet op i atriumgården. 

 

På 1.salen har man indrettet det ene fællesrum til spisekøkken og det andet til 

opholds-/tv-rum. 

 

Personalesituationen: 

- Der er ansat 2 SSA – en til hver afdeling 

- 1 medarbejder som har sagt op, og som fratræder med udgangen af 

april måned  

- 1 medarbejder er indstillet til uansøgt afsked og fratræder d. 31. juli  

- 1 medarbejder går på barsel ca. 1 juni. 

- Der er udfærdiget stillingsopslag til barselsvikariatet og de to ledige 

stillinger. Der vil løbende blive indkaldt til samtaler. 



 

Kompetenceudvikling: 

Siden sidste pårørenderådsmøde har medarbejderne deltaget i følgende 

kurser: 

- 2 har været på FAB uddannelse 

- 4 har deltaget i online demenskursus 

- 2 dage i dokumentationspraksis 

- 1 forflytningsvejleder har deltaget i messe i Bella Centret 

- Temadag med Dorte Birkemose – ”Løsninger, der kan gøre forråelse 

unødvendig” 

- Mandag d. 31. marts starter teamkoordinatorerne og afdelingsleder på 

LA2-uddannelsen, og efterfølgende underviser de kollegerne i LA2 

 

4) Flemming orientere omkring tilsyns rapporten fra Bryggen  

Flemming orienterede om tilsynsrapporten. Der er generelt tale om en meget fin 

rapport med kun meget få punkter, der giver anledning til justeringer. 

Socialtilsynet bemærker, at der er behov for at arbejde med 

dokumentationspraksis. Det er der taget hånd om ved, at alle medarbejdere har 

deltaget i 2 temadage i januar og februar måned i VUC-regi, hvor der har været 

arbejdet hermed. Derudover er det et fast punkt på personalemøder, så 

momentum fra undervisningen fastholdes. 

Derudover har socialtilsynet bemærket, at der ved et uanmeldt besøg var 

oplevelse af, at der var rodet og mangelfuld rengøring. Det er der taget hånd om, 

jfr. ovenfor omkring drøftelser med nattevagterne. 

 

5) Punkt 8 fra sidste møde – krænkelser – Tanja / Flemming  

Som opfølgning fra sidst kunne Flemming fortælle, at en af medarbejderne har 

uddannelsen som sexualvejleder, hvorfor kompetencen er i huset. Pågældende 

medarbejders kompetencer vil blive anvendt i det omfang, som det skønnes 

nødvendigt. 

Pårørendegruppen anbefaler, at der udarbejdes en lokal instruks i forhold til 

håndtering af krænkende adfærd. 



6) Hvordan er normering –  

Flemming orienterede om, at der på botilbuddene i BOA ikke foretages 

normeringsstyring. Der foretages lønsumsstyring. Det betyder, at der skal ske 

budgetoverholdelse i forhold til kroner og ikke i forhold til antal normerede timer. 

Der er ikke lagt besparelser ind i vagtplanerne. 

I daglig praksis foretages der en vurdering af, hvad behovet er for vagtdækning i 

forhold til borgernes behov. Er der en borger, som har et ekstraordinært behov 

vurderes det, om der skal ekstra mandskab på og efterfølgende, om der skal 

søges om ekstra bevilling, hvis det ekstra behov ikke skønnes forbigående. 

 

7) Nyhedsbrev – samt brugen af det digitale system  

Borgerportalen kan anvendes igen efter, at den i perioder har været ramt af fejl. 

Det anbefales at gøre brug af app’en, hvis webdelen giver problemer. 

Det anbefales, at der etableres et nyhedsbrev. Flemming drøfter det med Tanja. 

 

8) Knuthenborg kort – institutions kort – samt den nye ZOO i Nykøbing F.  

Det er ved at blive undersøgt, hvad der giver bedst mening af tilvælge. 

 

9) Rengøring – robot 

Der har været afholdt møde med nattevagterne, der skal bruge robotstøvsugerne 

til rengøring. 

 

10) Stuen er samlet i en del – 1. sal på samme måde og 11) Madordning – 

fødselsdag osv. 

Hvis en borger ønsker at give mad, kan den almindelige madordning afbestilles 

efter gældende regler. 

Praksis er, at såfremt man ønsker at give kage, at alle inviteres med for at fejre 

fødselaren. 



Den lokale pårørendegruppe ønsker, at der udarbejdes en beskrivelse af de 

muligheder og valg, som borger/pårørende kan vælge ved fødselsdage. 

 

11) Orientering fra Jane – sidste møde punkt 15 – tv boks  

Jane orienterede om, at ordningerne er vidt forskellige i de forskellige botilbud. 

Kommunen er ikke en del af det. Det er en sag mellem udlejer (Nykøbing 

Boligselskab) og lejer. På Bryggen skal man have sine egne aftaler i den enkelte 

lejlighed. 

 

12) Bordet rundt –  

Intet 

 

13) Evt.  

Intet 

 

14) Næste møde 

Næste møde bliver afholdt ultimo september/primo oktober. Jane aftaler det 

nærmere med Tanja. 

 

Referat 

26.03.2025 Flemming 


